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Abstract (en)
A desired pulp quality is specified using a quality coefficient (Q<*>). Suitable quality coefficients are, inter alia, the yield (Y) or the residual
lignin concentration (kappa number) of the pulp. A process module (M) is used to determine the digestion temperature (T<*>) associated with
the specified value of the quality coefficient (Q<*>) as the main control variable. This takes account of the actual values of the concentration of
chemicals (C), the digester filling level (L), the production quantity (n) and technology-dependent process constants (a, k, E). The process model can
be adapted to match it to altered operating conditions in the pulp digester. For this purpose, at least one of the process constants (k) is redetermined.
The actual value of the yield (Y), which is used as quality coefficient, is preferably simulated at least using a spent liquor analysis. Other quantities
used for the simulation may be, in particular, the hydromodule (Xa) or the rotary speed of the wood feed means (n1, n2, n3). <IMAGE>

Abstract (de)
Eine gewünschte zellstoffqualität wird mit Hilfe einer Qualitätsmaßzahl (Q) vorgegeben. Als Qualitätsmaßzahl eignet sich u.a. die Ausbeute (Y)
oder die Ligninrestkonzentration (Kappa-Zahl) im Zellstoff. Ein Prozeßmodell (M) bestimmt die zum Vorgabewert der Qualitätsmaß-Zahl (Q<*>)
gehörige Kochtemperatur (T<*>) als Hauptsteuergröße. Dabei werden die aktuellen Werte der Chemikalienkonzentration (C), des Kocherfüllgrades
(L), der Produktionsmenge (n) und technologieabhängige Prozeßkonstanten (a,k,E) berücksichtigt. Zur Anpassung des Prozeßmodelles an
veränderte Betriebsbedingungen des Zellstoffkochers kann eine Adaption des Prozeßmodelles vorgesehen sein. Hierzu wird zumindest eine der
Prozeßkonstanten (k) neu ermittelt. Der Istwert der als Qualitätsmaß-Zahl dienenden Ausbeute (Y) wird bevorzugt zumindest unter Zuhilfenahme
einer Ablaugeanalyse nachgebildet. Als weitere Größen können insbesondere der Hydromodul (Xa) bzw. die Drehzahl der Holz-Zuführmittel
(n1,n2,n3) zur Nachbildung verwendet werden. <IMAGE>
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